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Setkání s Ninou 

Špitálníkovou

Tom Vymazal míří

přednášet na Kladno

Rozhovor s poslancem 

Radkem Holomčíkem:

Svůj život si  utváříme sami, 
nesmíme se ale bát, vzít do ruky 
dláto a  ze surového kamene 
vytvořit něco nádherného, na co 
budeme pyšní.
 

Zbavit  se  strachu a  nebát  se 
budoucnosti je Pirátům vlastní. 
S tím současně jde ruku v ruce 
naprostá otevřenost a chuť měnit 
věci. Pokud by vás taková chuť někdy 
přepadla, určitě si otevřete fórum 
Pirátské strany, kde je zaznamenána 
podstatná část všeho, co se u Pirátů 
děje. A kdyby se Vám třeba zpočátku 
zdálo fórum složité a nepřehledné, 
můžete nejdřív zavítat na náš portál 
wiki.pirati.cz.
 

Avšak i přese všechny elektronické 
možnosti komunikace jsme dlouho 
přemýšleli, jak oslovit veřejnost na 
Kladně přímo a jak mít nejlépe 
možnost s občany hovořit a pružně 
diskutovat. Rozhodli jsme se pořádat 
pravidelná setkání každou třetí 
s t ř e d u  v  m ě s í c i ,  k t e r á  j s m e 
pojmenovali Sdílené středy a na 
nichž jsou vřele vítáni všichni 
příchozí. Místa konání se v současné 
době porůznu mění, abychom se ke 
všem dostali co nejblíže, začátky 
ovšem mají pevně stanovený čas od 
18.00 hodin. Setkání probíhají 
formou volné besedy, každý má 
možnost sdělit, co si myslí, a každý 
názor je respektován. 
 

Sdílené středy jsou ideálním místem, 
kde se s námi můžete seznámit. 
A když se poté rozhodnete, že jste 
odhodláni s námi věci opravdu 
měnit, můžete se zapojit do našich 
místních expertních týmů. Ty se dělí 
podle jednotlivých oborů a kopírují 

k o m i s e ,  j e ž  j s o u  s t a n ov e ny 
v organizační struktuře našeho 
města. Výstupy těchto týmů budou 
mít  určitě  vliv  na naše další 
rozhodování.
 

Ačkoli  nemáme přímo svého 
městského zastupitele, díky našemu 
m í s t o p ř e d s e d o v i  J a k u b o v i 
Václavovičovi máme hlas v Komisi 
RM pro výchovu,  vzdělávání 
a osvětu a náš první místopředseda 
Michal  Hažlinský  je  členem 
Kontrolního výboru zastupitelstva 
města. Jednání zastupitelstva se 
pravidelně účastníme a jejich živý 
přenos můžete spolu s nejnovějšími 
příspěvky a komentáři sledovat na 
našem facebookovém profilu.
 

Na nic už nečekejte a napněte 
plachty spolu s námi! Těšíme se na 
vaši účast na Sdílených středách. 

PIRÁTI KOTVÍ NA KLADNĚ!

SDÍLENÉ STŘEDY KLADNO NESMÍ BÝT
S PIRÁTY NA PIVO GHETTO – JAK NA TO?

 KLADENSKÁ PŘÍLOHA PIRÁTSKÝCH LISTŮ

pirátské KLADNO

PIRÁTI PRACUJÍ
I NA KLADNĚ

JAKUB VÁCLAVOVIČ
 

ČLEN KOMISE RM PRO VÝCHOVU, 
VZDĚLÁVÁNÍ A OSVĚTU

Ing. MICHAL HAŽLINSKÝ
 

ČLEN KONTROLNÍHO VÝBORU
ZASTUPITELSTVA MĚSTA KLADNA

Přijďte si popovídat s kladenskými Piráty! Je „bezdoplatková zóna” tím správným řešením?

facebook.com/

PiratiKladno

Připojte se k nám 

na Facebooku!

Více o KV najdete

na straně 3

Kladno je město, ve kterém je 
problematika sociálně vyloučených 
lokalit velmi živá. Daří se zde nejen 
obchodu s chudobou či lichvářům, 
ale svoji tradici zde mají i hazardní 
zařízení, která jsou naštěstí dnes již 
na ústupu díky regulacím ze strany 
státu i města.
 

Jedním z výrazných problémů 
Kladna v sociální oblasti bylo do 
poloviny března platné opatření 
obecné povahy vymezující celé město 
j a ko  z ónu,  v  r ám c i  kte ré  p o 
přestěhování nebo vypovězení nájmu 
nebude možné získat doplatek na 
bydlení, tzv. bezdoplatkovou zónu. 
Nástroj, který měl být použit jako 
forma nátlaku na provozovatele  
ubytoven a zamezení tvoření sociálně 
vyloučených lokalit, některá města 
využila jako plošné opatření. Jestli 
oprávněně nebo ne již několik měsíců 
řeší ústavní soud a krajské úřady. Ten 
středočeský má jasno – opatření 

zrušil. Město se nyní vyslovuje, že 
opatření zavede znovu, tentokrát 
však pouze na konkrétní lokality. 
 

Doplatek na bydlení je pro některé 
rodiny jediným způsobem, jak si 
udržet bydlení, a to navzdory tomu, 
že kvalita bydlení na ubytovnách není 
valná. Komerční trh s bydlením však 
pro některé jednotlivce a rodiny není 
dosažitelný a ubytovny tak zůstávají 
posledním záchytným bodem před 
životem na ulici. Důvodů je více – 
nedostatečné příjmy, exekuce i rasová 
diskriminace, která se nevyhýbá ani 
pracujícím a řádně žijícím Romům.    
 

R ozho dnut í  k r aj ského  úř adu 
o zrušení aplikování „bezdoplatkové 
zóny“ na celém území města vítáme, 
neboť podle nás je takové opatření ve 
své podstatě jen jakousi zástěrkou, jež 
ve skutečnosti nepřináší žádné řešení 
problému vyloučených lokalit.
 

(pokračování na str. 2)

Rozhovor s poslancem

České pirátské strany

před jeho přednáškou

o problematice konopí

Povídali jsme si se 

členem Zemědělského 

výboru PSP ČR o tom,

co trápí naše zemědělství 

 

Přijďte si popovídat 

s pirátskou kandidátkou

do evropského 

parlamentu

Jakub působí v Komisi RM pro 
výchovu, vzdělávání a osvětu. 
Náplní komise je z tradice 
p ř e d e v š í m  r o z h o d o v á n í 
o poskytování dotací školám, 
kroužkům a letním táborům. 
Jakub s několika kolegy se však 
snaží komisi aktivně zapojit do 
vzdělávací politiky města, aby 
sloužila jako odborný poradní 
orgán, nejen rozdělovna peněz.

Kontrolní výbor se na svých 
jednáních zabývá zejména 
kontrolou plnění usnesení 
zastupitelstva a rady města, 
a v š a k  n e m é n ě  d ů l e ž i t o u 
součástí jeho činnosti je také 
kontrola dodržování právních 
předpisů ze strany města na 
úrovni samosprávy. 
V tomto ohledu se na kontrolní 
výbor mají možnost obracet 
i občané města se stížnostmi 
a  p o d n ě t y  t ý k a j í c í m i  s e 
případného nedodržení zákona 
ze strany magistrátu. 

Radek Černohous 
předseda MS Kladno České pirátské strany



(pokračování ze str. 1)
A vlastně ani nemůže. Podívejme se, 
c o  v e  s k u t e č n o s t i  v y h l á š e n í 
„bezdoplatkové zóny“ znamená. 
Všichni lidé závislí na doplatku na 
bydlení musí zůstat tam, kde jsou, 
jinak by o doplatek přišli. Lidé žijící 
v sousedství  ubytoven se poté 
potýkají s problémy s tím spojenými 
a nemají žádný výhled, že se situace 
kdy zlepší. Problém se zakonzervuje 
pod pokličku, kde schovaný dále 
bobtná. Situace na stávajících 
ubytovnách se pozvolna zhoršuje 
a není z nich úniku.  

Těsně před Vánoci jsme sdíleli sbírku 
Č l o v ě k a  v  t í s n i  p r o  r o d i n y 
a jednotlivce, kteří byli před svátky 

nuceni opustit ubytovnu Na Kopečku 
v Kladně. Důvodem bylo přerušení 
dodávek pitné vody a následná 
výpověď z bydlení. Kvůli opatření 
obecné povahy byla cesta obyvatel z 
ubytovny k jinému bydlení velmi 
krušná. Někteří obyvatelé ubytovny 
tedy radši zvolili přestěhování mimo 
Kladno a museli tak zpřetrhat své 
dosavadní sociální vazby.

Vytlačení chudých do jiných měst ale 
nic neřeší, naopak zhorší jejich 
situaci a přenese problém jinam. Ti, 
kteří pracují, o práci nejspíše přijdou 
a všichni také přijdou o kontakty, 
které je mohou držet nad vodou. 

"Zavádění 'bezdoplatkových' zón 
povede k vytlačování chudých lidí 
z rezidenčních částí měst do míst, 
kde budou ještě více závislí na 
byznysmenech s chudobou. Jejich 
sociální a ekonomická situace se ještě 
zhorší – nebudou se oddlužovat, 
nevrátí se do legální práce, přijdou 
o dávkovou podporu. Jediným 
výsledkem bude, že se ještě více 
propadnou do chudoby, a stanou se 
pro své okolí ještě nepřijatelnějšími," 
upozornil Martin Šimáček, ředitel 
Institutu pro sociální inkluzi pro 
server zpravy.tiscali.cz 8. listopadu 
2017,  tedy j iž  v  době,  kdy se 
s vyhlašováním tzv. bezdoplatkových 
zón začalo. 

Byznys s chudobou je nepříjemným 
jevem, který je třeba řešit. Nástroj 
typu bezdoplatkové zóny může 

fungovat podpůrně v tlaku na 
problémové majitele, nicméně náš 
sociální systém potřebuje skutečně 
k o m p l e x n í  ř e š e n í ,  k t e r é  j d e 

k  př íč inám problému.  Kromě 
přenastavení systému dávek (mnoha 
lidem v exekuci se z důvodu srážek 
pracovat vůbec nevyplatí), je jedním 
z možných řešení i rozvoj sociálního 
bydlení.

Rozvoj sociálního bydlení je jednou 
z  pirátských  pr ior it  v  oblast i 
sociálních věcí. Jak ukazují závěry 
vědeckých studií i zkušenosti z Brna, 
jako velmi dobrý nástroj řešení 
problematiky sociálního bydlení se 
jeví bydlení formou „housing first“. 
Podstatou metody je poskytnout 
lidem bez domova standardní 
bydlení a současně jim poskytnout 
pomoc dle jejich individuálních 
potřeb. Metoda vychází z toho, že aby 

Členem kontrolního výboru zastupitelstva 
města Kladna jsem se stal na základě nominace 
od sdružení Kladeňáci, které je druhým 
nejsilnějším členem současné vládnoucí 
koalice na Kladně. Výbor započal svou činnost 
v prosinci loňského roku a od té doby proběhly 
tři řádné schůze a jedna mimořádná. Na své 
první schůzi výbor přijal jednací řád, který 
mimo jiné určuje jednání výboru jako 
neveřejná. V tomto bodě jsem spolu s několika 
dalšími členy navrhoval takovou změnu, aby 
jednání byla zpravidla veřejná s výjimkou 
situací, kdy se výbor usnese na opaku 
(například projednává-li téma obsahující 
obchodní tajemství). Bohužel tato změna 
nebyla nakonec přijata. Jako Piráti ale budeme 
o všech agendách a jednáních výboru 
průběžně informovat. Mimoto můžete výstupy 
z jednání výboru najít v zápisech, které se 
pravidelně zveřejňují na internetových 
stránkách města. 

Výbor mimo jiné kontroluje, zda město na 
úseku samosprávy dodržuje právní předpisy. 
To také dává občanům možnost obrátit se na 
něj v momentě, kdy mají podezření, že jednání 
města v určité věci je v rozporu se zákonem. 
Př ík ladem takové  událost i  může  být 
vyřizování žádostí o informace dle zákona 

o svobodném přístupu k informacím nebo 
vyřizování stížností občanů. V souladu 
s pirátskou politikou pak takové případy budou 
mojí prioritou.            

člověk mohl kvalitně žít, vychovávat 
děti a chodit do práce, je stabilní 
bydlení zcela nezbytné. Jít tímto 
směrem však vyžaduje dlouhodobou 
práci a mnoho trpělivosti. Město 
Kladno bohužel vědomě promeškalo 
grantovou výzvu, jež by umožnila 
financovat sociální bydlení až z 90 % 
z  r e g i o n á l n í h o  o p e r a č n í h o 
programu. Život jde však dál a my 
vyvineme veškeré úsilí pro to, aby se 
j e d n o u  i  K l a d n o  d o k á z a l o 
k problému sociálního vyloučení 
postavit čelem a nabídnout přístup, 
kter ý povede k dlouhodobým 
pozitivním změnám.

DRŽÍME KURZ
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KLADNO NESMÍ BÝT
GHETTO – JAK NA TO?

Doplatek na bydlení je jednou 
z dávek pomoci v hmotné 

nouzi. Nárok na něj mají lidé, 
kterým i po pobírání příspěvku 

na bydlení a příspěvku na 
živobytí nezbude při zaplacení 

nákladů na bydlení alespoň
 částka na živobytí, případně 
i osoby, které na příspěvek na 

živobytí a příspěvek na bydlení 
nemají nárok.

doplatek na bydlení
– Co TO vlastně je? 

Jakub Václavovič 
místopředseda MS Kladno České pirátské strany

AFTER: DJs LANGUSTONE & GOODAY
ECLECTIC MUSIC NIGHT

KONOPÍ
PŘEDNÁŠKA 
UZÁKONĚNÍ PĚSTOVÁNÍ

DUNDEE JAM 

KLADNO

OD 19 DO 21 H  
17. 5. 2019

TOM VYMAZAL
poslanec 

PS Parlamentu ČR
za Piráty

Kladno

CO SE DĚJE V KONTROLNÍM
VÝBORU MĚSTA?

Michal Hažlinský 
místopředseda MS Kladno České pirátské strany

Kladenský Pirát Michal Hažlinský informuje o roli výboru



PIRÁTI KOTVÍ NA KLADNĚ!
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TOMÁŠ VYMAZAL: KONOPÍ NA ZAHRÁDCE
NIKOMU NEŠKODÍ A NIKOHO NEOMEZUJE

Tomáš Vymazal je informatik, 
zahr ád k ář  a  nadš ene c  do 
robotiky. Členem Pirátské 
strany je od roku 2010. 

Od září 2016 byl členem Komise 
informatiky a otevřenosti Rady 
města Brna, kde se zaměřoval na 
odstraňování závislosti  na 
jednom dodavateli a prosazení 
používání svobodného soware. 
V říjnu 2016 kandidoval na 
třetím místě koaliční kandidátky 
do krajského zastupitelstva 
Jihomoravského kraje, avšak 
s volebním výsledkem 5.11 % na 
mandát těsně nedosáhl. 

Od října 2017, kdy se stal členem 
Poslanecké sněmovny, se zdržuje 
v Praze. Do té doby působil 
především v Brně, kde se narodil, 
s tu d ov a l  a  by l  č t y ř i  roky 
z a m ě s t n á n  v  s o  w a r o v é 
s p o l e č n o s t i  z a bý v aj í c í  s e 
telekomunikacemi.

TOM VYMAZAL
 

POSLANEC PARLAMENTU ČR
ZA PIRÁTSKOU STRANU

Už od vstupu k Pirátům je Tomášovou prioritou legislativa 
upravující nakládání s konopím a hledání vhodného 
způsobu nápravy současného nepříznivého stavu, kdy stát 
bez racionálního důvodu konopí staví mimo zákon a jeho 
uživatele kriminalizuje. Od počátku působení ve funkci 
poslance se věnoval práci na věcném záměru zákona 
o regulované legalizaci samopěstování psychoaktivního 
konopí pro osobní potřebu a též dostupnosti léčebného 
konopí v českých lékárnách.

V rámci poslaneckého mandátu je členem Výboru pro 
bezpečnost, Petičního výboru, Podvýboru pro vězeňství, 
Podvýboru pro lékovou politiku, racionální využití 
farmakoterapie a přístrojové techniky, Podvýboru pro 
ochranu práv osob omezených na svobodě, Stálé komise pro 
kontrolu činnosti Generální inspekce bezpečnostních sborů 
a předsedá Stálé komisi pro kontrolu použití odposlechu a 
záznamu telekomunikačního provozu, použití sledování 
osob a věcí a rušení provozu elektronických komunikací.

J.L.: Ahoj Tome, z jakého důvodu se 
snaží Pirátská strana legalizovat 
konopí? 
T.V.: Pirátům záleží na lidských 
p r á v e c h  a  o s o b n í  s v o b o d ě 
jednotlivce. V současné době užívá 
konopí X občanů ČR, přitom je 
k o n o p í  z e  z d r a v o t n í h o  
i společenského hlediska mnohem 
méně škodlivé než kupříkladu 
alkohol. Přesto jsou uživatelé konopí 
perzekuováni, vězněni a sociálně 
s t i g m a t i z o v á n i ,  p ř i č e m ž  s e 
n e d op ou š tě j í  ž á d n é  č i n n o s t i 
narušující svobodu či ohrožující 
majetek ostatních. Regulace konopí 
je navíc účinným nástrojem v boji 
proti černému trhu a také přináší do 
státního rozpočtu enormní sumy, 
které se mohou do budoucna podílet 
například na financování důchodů.

J.L.: Můžeš nám přiblížit, od kdy je 
pěstování konopí ilegální, jaké je 
z a k o t v e n í  v  m e z i n á r o d n í c h 
úmluvách a co legalizaci brání? 
T.V.: Proces kriminalizace konopí 
začal v USA poté, co skončila 
prohibice alkoholu a prohibiční 
agentura  potřebovala  nového 
nepřítele k odůvodnění své existence. 
Tehdejší vládě se tato situace hodila 
v boji proti neoblíbeným skupinám 
o b y v a t e l  -  t e d y  p r o t i 
Afroameričanům a Mexičanům, 
kteří měli konopí v oblibě. Do Evropy 
se prohibice dostala díky snaze USA 
na půdě OSN a to ve formě Jednotné 
úmluvy o omamných látkách z roku 
1961 ,  kterou Č eskoslovenská 
socialistická republika podepsala 
v roce 1963. Snahám o změnu nebo 
vypovězení této Úmluvy ovšem brání 
její poněkud výjimečné, symbolické 
postavení. Úmluvu totiž podepsalo 
kolem 180 států, což je na poměry 
OSN extrémně vysoké číslo. To 
způsobilo, že se Úmluva po letech 
stala příkladem, či spíše dokladem 
toho, že mezinárodní spolupráce 
funguje a že se členské státy OSN 
dokážou na důležitých věcech 
shodnout. Z toho důvodu má OSN 
eminentní zájem na tom, aby se 
Úmluva neměnila a aby z ní žádný 
členský stát nevystupoval. 

J.L.: V jaké formě má legalizace 
konopí podle Pirátů proběhnout?
 T.V.: Tisíce občanů si pěstují konopí 
doma na své zahrádce nebo v pokoji. 
Nikomu t ím neškodí ,  nikoho 
neomezují, nepředstavují žádné 
nebezpečí, přesto mohou skončit až 

na X let ve vězení (pro přirovnání - za 
úmyslné ublížení na zdraví je 
maximální sazba 5 let). Jdeme 
kompromisní cestou, která by 
občanům umožnila vypěstovat, 
usušit a zpracovat pět rostlin konopí 
pro  v lastní  p otřebu a  to  b e z 
jakéhokoliv postihu. 

J.L.: Spolupracuješ na této otázce se 
zahraničními partnery?  
T.V.:  Minulý rok jsme navázali 
s p o l u p r á c i  s  k a n a d s k ý m i 
předkladateli zákona o legalizaci 
konopí. Oni mají velké štěstí, že jejich 
země je, co se liberalismu týče, 
mnohem dále než ČR. Stereotypní 
představa uživatele konopí na západě 
je člen hnutí Hippies vyjadřující 
odpor vůči násilí, zatímco u nás je to 
"mánička, která se jen fláká a za čas 
začne brát tvrdší drogy". Je to 
pochopitelně odraz historického 
vývoje obou zemí a od toho se 
přirozeně odvíjí i poptávka po 
polit ickém řešení situace.  My 
v Česku tedy narážíme na tužší 
odpor, ale kanadská strana nám 
velice pomáhá odbornými výzkumy, 
fakty a argumentací, které jsou platné 
i  na našem území.  Kanada je 
mimochodem také signatářem 
Úmluvy OSN - to jim ale nezabránilo 
l e g a l i z ov at ,  proto ž e  Úm lu v u 
považují za zastaralou a dnes už ji 
přece nikdo nemůže brát vážně. 

J.L: Jaké byly doposud tvoje kroky 
pro legalizaci konopí? 
T. V. :   Př i  t vor b ě  z á kon a  š l o 

především o jeho parametry. Proto 
jsme v srpnu 2018 spustili veřejný 
online dotazník. Zajímalo nás, zdali 
respondenti v obecné rovině souhlasí 
s legalizací pěstování pro osobní 
spotřebu. Další styčné otázky byly 
zejména: Kolik rostlin by mělo být 
povoleno? Kolik gramů by měl mít 
člověk možnost legálně přechovávat 
doma? Kolik si ho může vzít na 
veřejnost? A měl by mít možnost ho 
bezúplatně darovat jiným dospělým 
osobám? Veřejné konzultace se 
zúčastnilo téměř 7 tisíc lidí, kteří se 
většinově shodli s námi navrženými 
parametry. Po této konzultaci jsme 
návrh předložili panelu expertů 
z  organizací ,  jako je  DropIN, 
Sananim či Podané ruce, ale také 
ministrům dotčených resortů a nové 
protidrogové koordinátorce Jarmile 
Vedralové či státnímu zástupci Janu 
Vodičkovi. Celkem jsme v rámci 
panelu obdrželi 19 odpovědí. Vyšlo 
z něj, že navrhovanou regulaci není 
třeba zpřísňovat či komplikovat a že 
p o  j e j í m  z a v e d e n í  n e d o j d e 
k žádnému zhoršení situace v ČR.
Jediným opakovaným doporučením 
bylo, aby byly limity počtu gramů, 
které může mít člověk u sebe, sníženy 
na co možná nejnižší únosnou 
hladinu. Toto jsme zvážili, ale došli 
jsme k závěru, že námi stanovené 
limity už na únosné hladině jsou.

J.L. :  Plánuje Pirátská strana 
umožnit vývoz lékařského konopí, 
jako se to děje třeba v Izraeli? 
T.V.: Máme hotový pozměňovací 

návrh k naší legalizační novele, který 
by umožnil vývoz lékařského konopí 
přes naši státní konopnou agenturu 
(SAKL) kterékoliv zahraniční 
agentuře. V současné zákonné 
úpravě je totiž napsáno, a to nevím 
proč, že česká státní agentura může 
prodat konopí pouze zahraniční 
lékárně. Změníme-li tedy toto 
usnesení, bude se české konopí 
konečně moci dodávat i cizím 
státním agenturám.

J.L.: Souhlasí Pirátská strana 
s legalizací prodeje konopí, jako je 
tomu třeba v Kanadě? 
T.V.: Máme několik modelů. Já 
os obně  j s em na k loněn úplné 
legalizaci a regulaci konopného trhu. 
Nezáleží to ale jenom na mně. Je tedy 
otázka,  zdal i  půjdeme cestou 
státního monopolu na pěstování, 
jako je tomu v Uruguay, nebo cestou 
otevřeného trhu, což už roky funguje 
v  ame r i cké m  C ol or a du  neb o 
kanadském Vancouveru. Rozhodně 
se ale chceme vyhnout tomu, aby 
u nás prodej a konzumace konopí 
nabyly podoby prodeje a konzumace 
a l koholu.  V ní  tot iž  figur uje 
všudypřítomná reklama a lobbování 
nakloněné zájmům byznysu na úkor 
zájmu občanů.

J.L.: Závěrem jedna čertovská 
otázka. Vyřešila nebo vyřeší něco 
prohibice? 
TV.: Prohibice je opatření, které má 
přechodně regulovat trh v momentě, 
kdy se na něj dostane zdravotně 

destruktivní látka, jako jsme tomu 
byli  svědky napřík lad v době 
methanolové aféry. Dlouhodobá 
prohibice namířená proti omamným 
l át k á m  j e  n apro s t ý  n e s my s l . 
Omamné látky - ať už alkohol, či 
konopí - provázejí lidstvo od jeho 
počátků a je naivní domnívat se, že 
t o m u  k d y  b u d e  j i n a k .  J s m e 
v  2 1 .  s t o l e t í .  M á m e  s v o b o d u 
a demokracii. Žijeme v axiomu 
svéprávného člověka, který je sám 
zodpovědný za svůj osud. Prohibici 
nikdo nedodržuje. Ona naopak 
šikanuje a omezuje občany v jejich 
svobodném nakládání s vlastním 
tělem. Měli bychom ji konečně zrušit.
 

J.L.: Díky za rozhovor. 

Honza Lukášek 
člen MS Kladno České pirátské strany
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Kladno není jediným městem, kde 
aktuálně rezonuje téma snah 
zastavovat zemědělskou půdu.

Jelikož máme ve svých řadách 
poslance Radka Holomčíka, který 
je členem Zemědělského výboru 
PSP ČR, požádali jsme ho, aby 
p r o s t ř e d n i c t v í m  k r á t k é h o 
rozhovoru informoval občany, 
voliče a zemědělce, jak se Pirátská 
s t r a n a  s t av í  k  pr o b l e m at i c e 
z e m ě d ě l s t v í  o b e c n ě  a  z d a 
zemědělcům nějakým způsobem 
p o m á h á .  O t á z k y  p o k l á d a l 
kladenský Pirát Honza Lukášek.

JL: Česká republika se v poslední 
době potýká se suchem. Zajímalo 
by nás, jaké jsou tvoje kroky v boji 
s tímto fenoménem, a také jak 
n a p o m á h á š  r a c i o n á l n í m u 
hospodaření s krajinou?
RH: Problematika sucha je relativně 
široká, nevyřeší ji jeden “zázračný 
lék”, je nutné dělat řadu dílčích 
kroků, které nakonec vytvoří funkční 
c e l k ov é  ř e š e n í .  Mo m e nt á l n ě 
zpracováváme návrh, který změní 

přístup k daním z nemovitostí tak, 
aby každý, kdo pracuje s krajinou, byl 
pozitivně motivovaný ke krokům 
zvyšujícím retenční schopnosti 
krajiny.
Dále řeším problém zmapování 
meliorací v celé republice spolu 
s Výzkumným ústavem meliorace 
a ochrany půdy, který tomu rozumí, 
a se kterým vytvoříme mapový 
agregátor odvodňovacích systémů 
v České republice. Učíme se pracovat 
se systémem Kepler- Sentinel I a II 
pro mapování zemědělské krajiny 
a lesů pomocí družic, který by měl 
pomoci analyzovat krajinu pro boj se 
suchem. V rámci lesního zákona se 
snažím přes změnu hospodaření 
společnosti Lesy České republiky 
změnit fungování tohoto podniku, 
jenž není schopen přinést řešení 
kalamitní situace,  a také chci 
zjednodušit zakládání a údržbu 
vodních prvků v lese.

JL: Jaké jsou tvoje kroky pro 
o c h r a n u  č e s k ý c h  z e m ě d ě l c ů 
a umísťování domácí zemědělské 
produkce na mezinárodních trzích?

Naše pozvání přijala kandidátka do 
E v r o p s k é h o  p a r l a m e n t u  N i n a 
Špitálníková, s níž se tak budete mít 
možnost 19. května potkat osobně 
u nás na Kladně. 

Během setkání od 15 hodin na náměstí 
Sítná a při následné besedě od 17 hodin 
v předsálí kulturního domu nám Nina 
prozradí něco o sobě a o svých plánech 
v případě, že by v eurovolbách uspěla, 
a posluchači budou mít možnost se jí 
vyptat, na co budou chtít. Třeba i na to, 
jak se z kladenského gymplu dostala až 
k e  k a n d i d atu ře  d o  Ev rop s k é h o 
parlamentu. 

Nina  j i ž  l e tos  v  K ladně  j e dnou 
promluvila. Bylo to u příležitosti její 
přednášky ve Středočeské vědecké 
knihovně v Kladně, kde pohovořila 

o zážitcích ze studijních pobytů 
v Severní Koreji. Tu jako jedna z mála 
lidí na světě navštívila hned dvakrát, a to 
dokonce za vlády dvou diktátorů. Své 
zkušenosti následně popsala v knize 
Mezi dvěma Kimy. 

Krom toho, že je přední odbornicí na 
Severní Koreu a její totalitní režim, je 
také členkou výzkumného uskupení 
Peace Research Center Prague, jež je 
koordinované Střediskem bezpečnostní 
politiky při Univerzitě Karlově, a aktivní 
bojovnicí proti stigmatizaci svobodných 
matek. Díky svému pobytu v totalitní 
zemi na vlastní kůži poznala, co to 
znamená ztráta základních svobod, a tak 
j e  pro  n i  ot ázka  l idských  práv, 
bezpečnostní polit iky a rovných 
příležitostí klíčovou záležitostí, jíž by se 
chtěla v Evropském parlamentu věnovat.

R H :  Z á k l a d e m  p r o  p o d p o r u 
podnikání, a to nejen v zemědělství, 
j e  u s n a d n i t  h o ,  t e d y  z a č í t 
s odstraňováním zbytečných bariér. 
Dále je důležitá dostupnost půdy pro 
m e n š í  z e m ě d ě l c e  a  z k r á c e n í 
distribučního řetězce, jež přinese 
lepší ceny jak pro producenty tak pro 
spotřebitele. Hodně se teď hovoří 
i o zastropování dotací. Tento krok 
podporujeme, byť měl přijít tak před 
15 lety, za mnohem důležitější teď ale 
považuj i  podmíněnost  dotací 

šetrným způsobem hospodaření. Pro 
vytvoření systému udržitelného 
zemědělství v ČR musíme změnit 
kurz dotační politiky, který umožní 
hospodaření s krajinou, půdou 
a vodou. V současné době dochází 
k úbytku půdního fondu, betonuje se 
rychlostí blesku. Ve Sněmovně se 
ministerstva zemědělství a životního 
prostředí nejsou schopny dohodnout 
na  tzv. protierozní vyhlášce. Zatím 
vše nasvědčuje tomu, že dojde 
k novelizaci zákona na ochranu 
půdního fondu. Tady chci otevřít 
debatu, jakým způsobem dochází 
k záborům zemědělské půdy, zvláště 
té nejvíce bonitní. Druhou věcí je 
ztráta půdy erozí, a to jak vodní tak 
větrnou. Budeme hledat cesty 
pozitivní motivace, jak podpořit 
zemědělce v hospodaření s půdou 
n e j e n  p ř e s  r e g r e s i v n í  d a n ě 
z pozemků pro protierozní prvky, ale 
i přes jiné dotační tituly.

JL:Závěrem, jak hodnotíš přínos 
Pirátské strany pro malé a střední 
zemědělce? 
RH: V pocitové rovině zemědělci 
vidí, že mají v naší straně zastání. 
Vím to, protože jsem s řadou 

j e d n o t l i v c ů  i  z e m ě d ě l s k ý c h 
organizací v pravidelném kontaktu. 
Chci se věnovat otázce rodinného 
podnikání, jak funguje většina 
m e n š í c h  f a r e m .  My s l í m e  n a 
zemědělce ,  když  mluvíme do 
společné zemědělské  pol it iky 
Evropské unie po roce 2020. Snažíme 
se tlačit na vládu, aby brala v potaz 
všechny zemědělce, ne jenom ty 
největší. Chceme taky změnu kurzu 
směrem k účinější podpoře rozvoje 
venkova.

Kladenští Piráti se na konci března připojili 
k víkendové dobrovolnické úklidové akci Ukliďme 
Česko, které se zúčastnilo přes 65 000 dobrovolníků 
po celé České republice. 

Svojí malou trošku na hromadu 1120 tun odpadu jsme 
na Kladně sesbírali v lesoparcích přiléhajících 
k sídlištím v Kročehlavech. Těší nás, že jsme nebyli 
jediní a k našemu úsilí se připojila celá řada dalších 
skupin po celém městě. 

POSLANEC HOLOMČÍK: PŘICHÁZÍME O PŮDU,
BETONUJE SE RYCHLOSTÍ BLESKU

Radek Holomčík se narodil 
31. července 1985 v Hodoníně, 
avšak pochází ze Strážnice.
 

Vystudoval SPŠ v Uherském 
Hradišti, obor elektrotechnika 
a po střední škole začal pracovat 
v  o b or u .   Př i  z am ě s t n án í 
vystudoval bakalářské studium 
v oboru teorie interaktivních 
m é d i í  a  p o s l é z e  z í s k a l 
magisterský  t i tu l  v  oboru 
management v kultuře na FF MU 
v Brně.
 

Od roku 2010 se pohybuje ve 
strážnické komunální politice. 
V rámci spolupráce s několika 
s d r u ž e n í m i  p o ř á d a l  č i 
s p o l u p o ř á d a l  c e l o u  ř a d u 
kulturních akcí. Ve volném čase 
vaří, hraje na basu a píše. Od 
roku 2017 je poslancem za 
Pirátskou stranu a členem 
zemědělského výboru PSP ČR.

MGR. Radek Holomčík
 

POSLANEC PARLAMENTU ČR
ZA PIRÁTSKOU STRANU

Honza Lukášek 
člen MS Kladno České pirátské strany

NINA ŠPITÁLNÍKOVÁN

NEDĚLE 19. 5.
OD 15 H SETKÁNÍ NA NÁM. SÍTNÁ 

V 17 H BESEDA v DK KLADNO

TĚŠÍME SE NA VÁS!

Z KLADNA DO EVROPY piráti pOMOHLI
česko uklízelo,


